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 حاج آقا شوخی نکنید
 فقط موسیقی رقابتی بود؟

ادامه از صفحه اول|  یک مورد آن هزینه هایی 
بود که برای مناســبت ها انجام می شد و شورای شهر 
حاضر تلاش زیادی کردند تا ســاماندهی اش کنند و 
کمی از بارش را از دوش شهرداری بردارند و به خیرین 
واگذار کنند که طبیعتا با مخالفت ها و مانع تراشی های 
بســیاری هم مواجه شــد. حالا کمی تامل و نفسی 
تازه کنید. برگردیم ســر حرف آقای شــهاب مرادی 
عزیز. این که بین این همه هزینــه و کلاس هایی که 
فرهنگســراها برگزار می کنند، بین کارگاه های شعر 
و داستان نویسی و آشــپزی و بچه داری و همه چیز، 
فقط آموزش موســیقی زائد تشخیص داده می شود 
و بزرگواران یادشــان می افتد که نباید بر ســر آن با 
بخش خصوصی رقابت کنند، بسیار ملیح است. آقای 
شهاب مرادی که خودشان جزو خوشرویان زمانه اند 
و در اخلاق و مدارایشــان تردیدی نیست، حتما به ما 
حق می دهند کــه این حرف ها تــوی کت مان نرود.  
آقای مرادی را دوســت داریــم و می دانیم که تحمل 
و صبرشــان زبانزد است و رابطه شــان با رسانه ای ها 
همیشه دوستانه بوده. به همین خاطر هم مطمئنیم از 
ما بابت چنین نقدهای دوستانه ای نمی رنجند و همین 
ما را برای نوشتن این چند خط شیر کرد! باز هم عرض 

ارادت حاج  آقا!

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار نخست وزیر ژاپن:  

ون»ترامپ« را شایسته مبادله پیام نمی دانم 
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محمدرضا تابش، عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با بیان این که دولت در سقف مدنظر در قانون، افزایش حقوق 
کارمندان را اعمال کرده، بر ضرورت پرهیز از بهره برداری سیاســی در این زمینه تأکید کرد. تابش با بیان این که ما در 
کمیسیون برنامه و بودجه جلسه مفصلی داشتیم، درباره این که آیا دولت افزایش حقوق ها را مطابق قانون اعمال کرده 
یا خیر،  اظهار کرد: »حرف های دولت با توجه به میزان پولی که برای افزایش حقوق در نظر گرفته بودند کاملا منطقی 
بود. دولت مدعی اســت در ســقف منابعی که برای اعمال حکم قانونی افزایش حقوق ها به آن اختصاص دادند، دقیقا 
 قانون را مراعات کرده است. حتی دیوان محاسبات در آن جلســه حضور داشت و نشنیدم که ایرادی به اجرای مصوبه

 توسط دولت بگیرد.«

محمدرضا تابش:  

افزایش حقوق کارمندان 
 در سقف قانون
 اعمال شده است
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در هر اتاقی ، محل های امن را 
مشخص کنيد  ) مثلاً زیر یک 
ميز محکم یا کنار ستونها یا 

دیوارهای مجاور آنها(. 

رهبرانقلاب آمریکا را خلع سلاح کرد
حشمت  الله فلاحت  پیشه، 
رئیس کمیســیون امنیت ملی 
مجلس گفت: »پاسخ های صریح 
مقام معظم رهبــری به معنای 
پایان دیپلماسی نیست، بدین 
 معناســت که اختلافات فی مابین با هر نســخه ای حل 
نمی شود.  آمریکایی ها عملا یک رژیم مذاکره مهم مثل 
برجام را برهم زدند و در  حال حاضر نیز ایران اطمینانی به 
این دولتمردان ندارد . پیام ایران داده  شد و در درجه اول ما 
باید همین پیامی را که برای مدیریت امنیت در  منطقه 
داده ایم، در دســتور کار قرار دهیم تا طرف های متقابل 
فضای  چالش را ایجاد نکنند .   آمریکا در زمینه نفس مذاکره 
خلع سلاح شده است  و ما منتظر گام بعدی آنها هستیم.«

 استانی شدن انتخابات 
می تواند به انتخابات سال جاری برسد

پروانه مافی، عضو کمیسیون 
شوراهای مجلس گفت: »برای 
بررسی این  مســأله دو موضوع 
وجود دارد. یکی این که می توان 
22 مورد از  اشــکالات وارده را 
اصلاح کرد، چراکه بعضی از این مشکلات جنبه رفع  ابهام 
دارد و پیچیده نیست، اما بعضی موارد هم وجود دارد که 
باید  اصلاحی اساسی در مورد آنان صورت بگیرد. مرحله 
دوم این اســت که  طبــق قانون 6ماه قبــل از برگزاری 
انتخابات باید قانون مربوطه ابلاغ  شود که ما می خواهیم 
این را به ســه ماه تقلیل دهیم که اگر این اتفاق رخ  دهد 
درنتیجه اصلاح قانون انتخابات مجلس و استانی شدن 

آن هم  می تواند به انتخابات امسال برسد .«

ایران دیگر به اروپا دل خوش نمی کند
نقوی حسینی،  سیدحسین 
عضو کمیســیون امنیت ملی 
مجلس گفت: »  اینستکس حتی 
اگر به صــورت حداکثری  هم 
عملیاتی شود، مشکلی را  حل 
نخواهد کرد .   اروپا  پس از خروج آمریکا از برجام، وعده های 
 فراوانی به ایــران داد، نظیر این که اعــلام کرد حتما به 
تعهدات خود در  برجام پایبند خواهیم بود، اما عملا به این 
مسأله پایبند نبودند.حال اروپا هرچقدر که می خواهد 

وعده دهد، اما  ایران دیگر به آن دلخوش نخواهد کرد.«

    آمریکا توان تصمیم گیری
 درباره ایران ندارد

عضو  رحیمــی،  علیرضا 
کمیســیون امنیــت ملــی و 
سیاست خارجی مجلس  گفت: 
»تحلیل ها و گمانه زنی هایی این 
روزها مطرح شد مبنی بر این که 
 ژاپن تمایل به میانجی گری بین ایران و آمریکا دارد که 
البته دیدیم  رهبری موضع گیری خوبی دراین باره نشان 
دادند .   برداشت ما این  است که یک آشفتگی در سیاست 
خارجی آمریــکا پدید آمــده و جــدای از  این که توان 
تصمیم گیری متمرکز و واحد را نسبت به پرونده ایران 
 ندارنــد، اختلاف نظــری در هیأت حاکمــه آمریکا بر 

سیاست های جاری شان  غلبه دارد .«

حضرت آیت الله خامنــه ای رهبر انقلاب اســلامی صبح 
روز پنجشنبه با آبه شینزو نخســت وزیر ژاپن و هیأت همراه 
دیدار کردند، دیداری که با توجه به زمینه چینی های از پیش 
انجام شــده برخی ها انتظار ایجاد نقطه عطفی در مناسبات 
بین المللی داشتند. در ابتدای این دیدار آبه شینزو نخست وزیر 
ژاپن خطاب به مقام معظم رهبری گفت: »من قصد دارم پیام 

رئیس جمهوری آمریکا را به جنابعالی برسانم.«
رهبر انقلاب اسلامی خطاب به نخست وزیر ژاپن گفتند: »ما 
در حسن  نیت و جدی بودن شما تردیدی نداریم اما درخصوص 
آنچه از رئیس جمهوری آمریکا نقل کردید، من شخص ترامپ 
را شایسته مبادله هیچ پیامی نمی دانم و هیچ پاسخی هم به او 
ندارم و نخواهم داد. مطالبی را که بیان خواهم کرد، در چارچوب 
گفت وگو با نخســت وزیر ژاپن اســت زیرا ما ژاپن را کشوری 

دوست می دانیم، اگرچه گلایه هایی نیز وجود دارد.«
ایشان با اشاره به صحبت های نخســت وزیر ژاپن مبنی بر 
این که ترامپ به او گفته »آمریکا قصد تغییر رژیم در ایران را 
ندارد«، تأکید کردند: »مشکل ما با آمریکایی ها موضوع تغییر 
رژیم نیســت، زیرا آنها اگر چنین قصدی هم داشته باشند، 
قادر به اجرای آن نیستند، همان طور که رؤسای جمهور قبلی 
آمریکا، در چهل سال گذشته، برای نابودی جمهوری اسلامی 
ایران تلاش کردند اما نتوانستند. این که ترامپ می گوید قصد 
تغییر رژیم را ندارد، یک دروغ است زیرا اگر می توانست این کار 

را انجام دهد، انجام می داد اما نمی تواند.«
حضــرت آیت الله خامنــه ای با اشــاره بــه صحبت های 
نخست وزیر ژاپن مبنی بر درخواســت آمریکا برای مذاکره 
درباره موضوع هســته ای گفتند: »جمهوری اسلامی ایران 

به مدت پنج، شش ســال در موضوع هســته ای بــا آمریکا و 
اروپایی ها در قالب ۱+۵ مذاکره کرد و به یک نتیجه هم رسید، 
اما آمریکا زیر این توافق و قرارداد  قطعی زد، بنابراین کدام فرد 
 عاقلی اســت که دوباره با کشــوری که زیر تمام توافق ها زده

 مذاکره کند؟«
ایشان با اشاره به سخنان نخست وزیر ژاپن مبنی بر این که 
آمریکا آماده مذاکرات صادقانه با ایران است، خطاب به آقای 
آبه گفتند:   »ما این حرف را اصلا باور نمی کنیم زیرا مذاکرات 

صادقانه از جانب شــخصی همچون ترامپ، صادر نمی شود. 
صداقت در میان مقامات آمریکایی بســیار کمیاب اســت. 
رئیس جمهوری آمریکا چند روز پیش بــا جنابعالی دیدار و 
گفت وگو و درباره ایران هم صحبت کرد، اما بعد از بازگشت از 
ژاپن، بلافاصله تحریم صنایع پتروشیمی ایران را اعلام کرد، آیا 
این پیام صداقت است؟ آیا این نشان می دهد که او قصد مذاکره 
صادقانه دارد؟ ما به هیچ وجه تجربه تلخ مذاکره چند سال اخیر 

با آمریکا را تکرار نخواهیم کرد.«

اتفاقــی کــه همزمان 
با دیدار رهبــر انقلاب با 
نخســت وزیر ژاپن افتاد، 
فارغ از ابعاد دیپلماتیکی 
کــه داشــت، از حیــث 
رسانه ای هم قابل بررسی 
است. این طور می توان گفت که چشم بسیاری از 
قدرت ها و دشمنان ایران به این دیدار بود و آنها 
اگر نگوییم می دانستند که واکنش رهبر ایران به 
درخواست مذاکره آمریکا چه خواهد بود، حداقل 
می دانستند که پیام مهمی از سوی ایشان صادر 
خواهد شد که رسانه های جهان را وادار به انعکاس 
مناسب می کند، به همین دلیل هم باید همزمان 
با این دیدار و پیامی که رهبری دادند، یک اتفاق 
دیگر هم می افتاد که رســانه ها به سرعت از روی 
این پیام عبور کرده و به آن بپردازند. این یک روش 
سانسور غیرمستقیم و قدیمی است که در بسیاری 
از بزنگاه های تاریخی برای منحرف کردن رسانه ها 
و افکار عمومی استفاده شده است. نمونه ای دیگر 
از این دست کارها را که به کشورمان مربوط است، 
در زمان دفاع مقدس زیاد دیدیم. درست زمانی 
که صدام بخش هایی از ایران را بمباران شیمیایی 

کرد، کشــورهای غربی هیاهوی دیگری به راه 
انداختند تا رسانه ها را مجاب به عبور از این واقعه 
کنند. در مورد حمله به نفتکش ها هم به نظر من 
دقیقا همین اتفاق افتاده است. درحالی که پیام 
رهبری و رفتاری کــه در مقابل پیام آور آمریکا از 
خودشان نشــان دادند، می توانست برای مدت 
بسیار بیشتری از سوی رسانه ها پرداخته شود، 
به سرعت یک ماجرای دیگر در همین محدوده 
جغرافیایی راه انداختند که با یک تیر، دو نشان 
بزنند؛ هم پیام رهبری را به حاشیه ببرند و هم با 
اتهام زنی درباره حمله به نفتکش ها، یک حاشیه 
دیگر برای جمهوری اسلامی ایران درست کنند. 
آن چه از رسانه ها و شبکه های اجتماعی برمی آید 
و واکنش هایی که به نظر می رسد سازمان یافته 
است، نشــان از موفقیت نســبی در این پروژه 
رســانه ای دارد، اما تحلیل من این است که این 
موفقیت موقتی اســت، چون جنس پیامی که 
رهبری دادند به نحوی است که رسانه ها هر وقت 
بخواهند به مناسبات ایران و آمریکا و حتی وضع 
منطقه بپردازند ناگزیر از اشاره به این پیام و نحوه 
برخورد با میانجی فرستاده شده از سوی آمریکا به 

ایران هستند. 

دست داشــتن  اتهام 
ایــران در آتش ســوزی 
کمــی  نفت کش هــا 
بعــد از وقــوع حادثــه 
توسط رســانه هایی که 
جهت گیری های خصمانه بــا تهران دارند، به 
اندازه ای شتابزده، عتاب آلود و ناشیانه بود که 
اتفاقا گمانه زنی و تحلیل های ناظران سیاسی 
حوزه مسائل بین الملل را به این صرافت انداخت 
که گزینه ایران و دست داشــتن این کشور را 
منتفی قلمداد کنند. در راستای تحلیل سود و 
زیان بردن طرفین از این حادثه می توان گفت 
که ایران هیچ ســودی در مســأله نمی برد و 
طبیعتا ضرورتی نمی بیند که دست به چنین 
اقدامی بزند، اما عربستان و امارات و بحرین و در 
رأس آنها اسراییل از هر منظری که به موضوع 
نگاه کنیم، سود می برند. در شرایطی که آمریکا 
نوک پیکان اتهامات را به ســمت ایران گرفته 
است، باید پرســید که چرا کشورهای مذکور 
را مقصر ندانیم که کاملا از آن سود می برند و 

ایران را که از این حادثه کوچکترین ســودی 
نمی برد و تماما برایش هزینه اســت، مقصر 
اصلی جلوه می دهیــم؟ همزمانی این حادثه 
با ســفر شــینزو آبه به تهران برای کشورها و 
رســانه های همســو با آنان که ایران را مقصر 
می دانند، به اندازه ای ســخیف و بی پایه است 
که گویی پشت طراح عملیاتی این حادثه و در 
بوق و کرنا و رسانه ای کردن آن، ارزیابی بچگانه 
خوابیده است. البته مشابه این بهانه جویی ها که 
به جنگ های بزرگی در ادوار تاریخ منجر شده، 
کم نبوده است. در جریان دو جنگ جهانی اول 
و دوم از این اتفاقات به کرات به وقوع پیوست 
اما با توجه به اهمیتی که آرامش در شــاهراه 
مبادلاتی نفت یعنی تنگه هرمــز دارد، بعید 
می دانم که طرفین تن به چنین بازی بچگانه ای 
بدهند، پس آن چه باقی می ماند، تلاش برای به 
حاشیه بردن سفر نخست وزیر ژاپن به ایران و 
دست دادن فرصتی برای آمریکاست که تحقیر 
بزرگش را در هیاهوی حملــه به نفتکش ها 

پنهان کند.

»به دو نفتکش در نزدیکــی آب های ایران در 
دریای عمان حمله شد.« این خبر همزمان با سفر 
نخست وزیر ژاپن به ایران و دیدار تاریخی او با رهبر 
انقلاب، از سوی خبرگزاری ها مخابره شد؛ خبری 
که حواشی زیادی به دنبال داشت و سناریوهای 
بسیاری هم در مورد آن مطرح شد. این اتفاق که 
کمی بعد از حمله به چند کشتی در بندر فجیره 
رخ داده است، با واکنش های تندتری نسبت به 
آن ماجرا روبه رو شد. مقامات آمریکایی بلافاصله 
بعد از این حمله، انگشت اتهام را به سمت ایران 
گرفتند. مایک پمپئــو، وزیر خارجــه ایالات 
متحده به فاصله یکی دو ســاعت از این حادثه، 
 به صورت مستقیم ایران را متهم به دست داشتن

 در آن کرد. 
ترامپ، رئیس جمهــوری آمریکا هم اگرچه 
دیرتر از بقیه مقامات این کشــور موضع گیری 
کرد اما در نهایت حرف آنها را تکرار کرد و گفت: 
»ایران حمله به دو نفتکــش در خلیج عمان را 
انجام داد اما تنگه هرمز هرگز بسته نخواهد شد 
و اگر این اتفاق بیفتد برای مدت زمان طولانی 

نخواهد بود.«
شبکه خبر سی.ان.ان هم پنجشنبه شب به 
نقل از چند منبع نظامی نوشــت که نیروهای 
آمریکایی عکس ها و ویدیوهایی در دست دارند 
که نشان می دهد یک قایق متعلق به ایران، در 
امتداد نفتکش متعلق به ژاپن حرکت می کند 
و یکی از سرنشــینان قایق یــک مین کوچک 

عمل نشــده را از بدنه نفتکش خــارج می کند 
و آن را در اختیار می گیــرد. کمی بعد هم این 
ویدیو منتشر شد، اما کارشناسان بسیاری هم 
در مرتبط بودن آن با حادثه شبهه ایجاد کردند 
و هم تجهیزات روی قایق ها را بدون شباهت به 
تجهیزات قایق های نظامی ایران اعلام کردند. با 
وجود این، القای رسانه ای علیه ایران ادامه داشت 
تا جایی که مقامات ایرانی را وادار به واکنش کرد. 
محمدجواد ظریف، وزیر امــور خارجه ایران در 
توییتی به زبان انگلیسی هم ماجرا را مشکوک 

خواند و هم بر پیشنهاد ایران برای گفت وگوی 
منطقه ای تأکید کــرد. او نوشــت: »حملات 
گزارش شــده به نفتکش های مرتبط با ژاپن در 
حالی رخ داد که  آبه شینزو برای گفت وگوهایی 
گسترده و دوستانه با آیت الله خامنه ای ملاقات 
می کرد. حتی کلمه مشــکوک هم نمی تواند 
گویای آن چیزی باشد که پشت پرده ماجرای 
امروز بوده است. پیشــنهاد ایران برای مجمع 

گفت وگوی منطقه ای الزامی است.«
علی ربیعی، سخنگوی دولت هم از انفجار و 

آتش سوزی نفتکش ها ابراز نگرانی و تاسف کرد 
و از همه کشــورهای منطقه خواست تا مراقب 
باشند در تله فریب کســانی که از بی ثباتی در 
منطقه ســود می برند، نیفتند. او گفت: »دولت 
ایران آماده همکاری هــای امنیتی، منطقه ای 
برای تضمین امنیــت ازجملــه در آبراه های 
استراتژیک است.« عباس موسوی، سخنگوی 
وزارت امــور خارجه ایران هم گفــت: »از بروز 
حوادث مشکوک امروز برای نفتکش های تجاری 
مرتبط با ژاپن همزمان با دیدار نخست وزیر آن 
کشــور با رهبر انقلاب ابراز نگرانی کرده و آن را 
خلاف جهت گیری هــا و تلاش های منطقه ای 
و فرامنطقه برای کاهش تنش هــا و آرامش در 
منطقه می دانیم. ایران از همکاری و گفت وگو در 

منطقه حمایت می کند.«
این حادثه قیمت نفت را هم تحت تأثیر قرار 
داد. بهای نفت خام که اخیرا در بازارهای جهانی 

رو به کاهش  بود تا ۴  درصد بالا رفت. 
تازه ترین خبرها از ارسال تیمی از متخصصان 
ایرانی به کشتی حادثه دیده حکایت می کند. الله 
مراد عفیفی پور، مدیر کل بنادر هرمزگان گفته 
و اعلام کرده که کارشناســان خواهند گفت آیا 
کشتی قابل استفاده مجدد اســت و آیا خدمه 
می توانند سوار آن شــده و ادامه مسیر دهند یا 
خیر؟ ایران پنجشــنبه اعلام کرد که 44 نفر از 
خدمه دو کشتی را پس از حادثه نجات داده و در 

بندر جاسک مستقر کرده است.

 به نظر می رسد انفجار نفتکش ها در آب های نزدیک ایران
 یک سناریو با چند هدف بوده است

حمله به گفت و گو
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حمله به نفتکش ها، یک روش قدیمی سانسور رسانه ای تلاش برای پنهان کردن تحقیر بزرگ

 شفافیت،  هازاد، استراماچونی 
و باقی قضایا

ادن هازارد پس از کش وقوس های فراوان بالاخره به 
سرزمین آرزوهایش یعنی مادرید پا گذاشت. رقم قرارداد 
فوتبالی ها معمولا مخفیانه  است، ولی رسانه های نزدیک 
به رئال و هازارد این مبلغ را چیــزی نزدیک به ۱۰۰ تا 
۱۳۰ میلیون یورو )با توجه به آپشــن ها و پاداش ها...( 
 تخمین زده اند. در همین روزها هم آندره آ استراماچونی 
با قراردادی دو ساله هدایت استقلال را برعهده گرفت. 
مبلغ قرارداد او هم همانند  بقیه دنیا اعلام نشــده، ولی 
خیلی از رسانه ها مبلغ رقم 1.6 میلیون یورو را برای او  و 
دستیارانش اعلام کرده اند. حالا از این که استاد کی وارد 
 ایران می شود و سکان این کشتی تلاطم زده و نابسامان 
آبی ها را به دست می گیرد، کسی خبر ندارد. همان طور 
که کسی از محتوای قرارداد  و جزییات آن اطلاعی ندارد. 
آیا این همه پنهان کاری درحالی که همه جای دنیا هم 
قراردادهای مالی فوتبالیست ها شفاف و عیان  نیست، 

 علتی دارد؟
بیایید فکر کنیم هفته سوم لیگ برتر را گذرانده ایم 
و اســتقلال هنوز موفق نشــده خودش را به سیستم 
ســرمربی جوان و جدید وفق دهــد  و تمرینات ناقص 
پیش فصل هم باعث شده تا توان بدنی بازیکن ها هم از 
دست برود و خلاصه استقلال در سومین هفته هم موفق 
به برد  نشده. چیزی که شکرخدا در مطبوعات ما خیلی 
زیاد است، سردبیران پرسپولیسی متعصب! فردای بازی، 
رقم قرارداد آندره آ را ضربدر رقم روز  تبدیل یورو به ریال 
می کنند، خیلی خلاق باشند، تقســیم بر تعداد بازی 
می کنند و تیتر می زنند که چقدر از بودجه مردم صرف 
این افتضاح  شده است. نتیجه این که بازی بعدی، بر اثر 
فشار مردم متلاطم شــده و رسانه های دلسوز، آخرین 
بازی سرمربی آینده دار استقلال خواهد شد  و هر توپی 
که به خط دروازه حریف نمی رسد، ثانیه شمار معکوسی 
است که برای اخراج او حرکت می کند. این شفافیت و 
اعلام رقم قرارداد   )چه برای یک سال او باشد و چه به قول 
هیأت مدیره استقلال، برای دو فصلش( چه سودی به 

حال استقلال، طرفداران این تیم و کلا  فوتبال ما دارد؟
بله! مبرهن اســت که در جایی شفافیت حق مسلم 
مردم و رسانه هاســت؛ آن جا که بحث بودجه عمومی، 
نفع ملی و بیت المال مطرح است.  ولی آیا شفافیت در 
همه زمینه ها و همه حوزه ها واقعا مفید اســت؟ مورد 
استقلال به دلیل وابســتگی به بودجه عمومی کشور 
یک استثناست  ولی اگر چنین نبود و با تیمی خصوصی 
-نه در مفهــوم ایرانی اش؛ خصولتــی!- مواجه بودیم، 
بیان جزییات یک قــرارداد چه لزومی داشــت؟ یا  در 
مثالی دیگر، این که منِ نوعی بدانم همکارم در صندلی 
کناری ام، چقدر دشت می کند و برای این مبلغ چقدر 
زحمت می کشد، جز فشــار  روانی و بغض و بدبینی )یا 
حتی ترحم و خودبرتربینی( چه کمکی به انجام کار و 
افزایش بهره وری می کند؟ آن هــم درحالی که اغلب 
 آدم ها، دلیل این تفاوت هــا و ماجرای آن را نمی دانند و 
فقط متر و معیار ظاهری را مبنای مقایسه قرار می دهند. 

این نوشــته قرار نیســت ضد شــفافیت باشد ولی 
می خواهد بگوید که دانســتن حق طبیعی و قانونی 
آدم هاست و این دانستن راهی جز  شفافیت ندارد ولی 
جز در این موارد انگشت شمار، زیاد دانستن سودی برای 
کسی ندارد؛ چه کسی که افشاگری می کند و شفافیت را 
در هر  چیزی می بیند، چه کسی که برای دانستنش جز 

بخیلی و بدبینی دستاوردی نخواهد داشت.  
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